
Afsender Resume Bemærkninger fra forvaltningen

Indre By
Nyboder Skole, skolebestyrelsen Ingen bemærkninger.

Indre By Lokaludvalg Ingen bemærkninger.
Christianshavns Lokaludvalg Efterlyser en præcis fremskrivning af børnetallet 

for Christianshavn og en overordnet plan for 
kapacitetsudvidelsen på Christianshavns Skole

Det er ikke muligt at udarbejde gyldige 
prognoser på den enkelte skoles niveau, 
men forvaltningen tilpasser 
udbygningsstrategien i forhold til den 
generelle befolkningstilvækst i området. I 
den forbindelse undersøges det, om 
Christianshavns Skole kan udvides fra 3 til 
4 spor. 

Nørrebro
Blågård Skole, skolebestyrelsen Foreslår, at BUF undersøger, om roden midt i 

distriktet tilhørende Nørrebro Park Skole (rode 
137), kan tilføres Blågård Skole, da det ville skabe 
mere geografisk sammenhæng og en udjævning i 
forhold til andelen af tosprogede. 

I forbindelse med sagen om 
distriktsændringer for 2013/14 blev det 
besluttet at flytte rode 120, 121 og 112 fra 
Guldberg Skole til Blågård Skole, samt 144 
og 143 fra Nørrebro Park Skole til 
Rådmandsgades Skole, mens Nørrebro 
Park Skole tilførtes rode 148 fra den nu 
nedlagte Hillerødgades Skole. Nørrebro 
Park Skole såvel som Guldberg Skole har i 
indeværende år haft stor søgning. Dette 
skyldes blandt andet, at en stor andel børn 
stadig har søskendegaranti, da de har 
ældre søskende på skolen, der har hørt til 
det tidligere grunddistrikt ved 
indskrivningen. Forvaltningen anbefaler, at 
der gives tid til at ændringerne kan slå 
igennem, inden der ses på flere ændringer 
af bydelens grunddistrikter.  
Forvaltningen skal desuden bemærke, at 
den etniske og socioøkonomiske 
sammensætning i rode 137 ikke kan 
forventes at skabe bedre fordeling. 

Guldberg Skole, skolebestyrelsen Har ingen forbehold for oplægget, og fastholder, at 
man ønsker, at skolen fortsat er 4-sporet, og at der 
skal peges på løsninger på fritidshjems- og 
klubområdet.

Der er i øjeblikket pres på kapaciteten i 
fritidshjemmene tilknyttet Guldberg Skole. 
Løsningen af dette behov indebærer 
blandt andet et midlertidigt 
lokalefællesskab mellem skolen og et 
fritidshjem, i tre lokaler på skolen. Den 
permanente løsning på behovet er den 
igangsatte udvidelse af Kastanjehuset på 
Nørrebro, som forventes taget i brug 
efteråret 2014. På klubområdet, er 
behovet for pladser dækket på Nørrebro. 
Klubtilbudene er tilknyttet til skolerne, 
men et tilbud til alle bydelens børn og 
unge.

Resume af høringssvar med  bemærkninger fra forvaltningen



Vesterbro/Valby/Kgs. Enghave
Bavnehøj Skole, skolebestyrelsen Ønsker et større skoledistrikt og foreslår området 

ved Trekronergade, der tilhører Kirsebærhavens 
Skole, eller en del af Vigerslev Allés Skole. Henviser 
til, at det vil give mere sikker skolevej for eleverne 
fra Kirsebærhavens Skole.

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen. 

Kirsebærhavens Skole, 
skolebestyrelsen - svar på forslag fra 
Bavnehøj Skole

Mener ikke, skolen har behov for et mindre 
skoledistrikt, da skolen står til at blive udvidet, og 
henviser til, at der foretages trafiksikrende 
initiativer i skolens grunddistrikt til næste år.

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen. 

Kgs. Enghave Lokaludvalg Anmoder om at udvide Bavnehøj Skoles 
grunddistrikt med tilstødende områder fra f.eks. 
Vesterbro  eller den del af 'forfatterkvarteret', der 
hører til Kirsebærhavens Skole. 

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen. 

Vesterbro Lokaludvalg Positive overfor udvidelser af skolekapaciteten på 
Oehlenschlægersgades Skole, og mener, man skal 
bygge en ny skole på Carlsberg.

Vanløse/Brønshøj-Husum
Vanløse Skole, skolebestyrelsen Foreslår, at rode 240 overføres fra Hyltebjerg Skole 

til Vanløse Skole. 
Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen. 

Hyltebjerg Skole, skolebestyrelsen - 
svar på forslag fra Vanløse Skole

Henstiller til, at man fastholder de nuværende 
distrikter med bla. henvisning til, at elevunderlaget 
er næsten ens for de to skoler. 

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen. 

Amager
Peder Lykke Skolen, 
skolebestyrelsen

Støtter forslaget om distriktsændring, hvor skolen 
tilføres rode 336. Mener, at skolens andel af 
tosprogede ikke må blive for højt, og at 
målsætningen skal være 15-30% tosprogede. 

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen.

Dyvekeskolen, skolebestyrelsen Foreslår, at rode 336, 340 og 355 tilføres skolen fra 
hhv. Peder Lykke Skolen, Sundbyøster Skole og 
Gerbrandskolen. Baggrund herfor er bla. størrelsen 
på elevunderlaget og skolens ombygning. 

Det skal bemærkes, at det elevunderlag, 
der henvises til, er det gennemsnitlige 
antal elever set over de sidste 3 år, som 
har valgt folkeskolen. Elevunderlaget 
vurderes at være af en passende størrelse, 
da en stor andel af eleverne i distriktet 
vælger privatskole. Hvis skolen kan øge 
optaget af elever i grunddistriktet, er det 
muligt at oprette 4 spor. Der henvises 
yderligere til bemærkninger i indstillingen. 

Amager Fælled Skole, 
skolebestyrelsen - svar på forslag fra 
Dyvekeskolen

Ingen bemærkninger. Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen.

Peder Lykke Skolen, 
skolebestyrelsen -  svar på forslag 
fra Dyvekeskolen

Støtter ikke forslaget om at flytte rode 340 til 
Dyvekeskolen, da man mener, det vil løse 
Dyvekeskolens problemer på bekostning af Peder 
Lykke Skolens. 

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen.



Gerbrandskolen, skolebestyrelsen -  
svar på forslag fra Dyvekeskolen

Mener ikke skolens elevunderlag kan holde til at 
blive frataget en rode uden at få tilført en ny. 
Henviser til, at man har brugt mange kræfter på at 
etablere et godt samarbejde med rodens fritids- og 
daginstitutioner i forbindelse med 4-skolearbejdet. 

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen.

Skolen på Islands Brygge, 
skolebestyrelsen

Foreslår, at man i stedet for en udbygning af skolen 
undersøger muligheden for at bygge en ny skole, 
der kan tildeles en del af skolens nuværende 
distrikt, da man er bekymret for, at en 5-sporet 
skole vil være for stor. 

Der henvises til bemærkninger i 
indstillingen.

Højdevangens Skole, 
skolebestyrelsen

Ønsker, at udvalget forholder sig til den manglende 
udvikling i elevtallet for de fire skoler i 
fireskolesamarbejdet. 
Mener ikke, at materialet i bilaget er retvisende i 
forhold til antallet af indskrevne elever. 

Det er fortsat forvaltningens forventning, 
at antallet af elever, der ønsker folkeskole, 
stiger på Amager. 
Tallene i bilaget angiver det 
gennemsnitlige antal børn i en 0. klasses 
årgang, der er bosat i distriktet, og angiver 
derfor kun skolens elevunderlag, og ikke 
dens faktiske optag. 

Amager Øst Lokaludvalg Ingen bemærkninger.
Amager Vest Lokaludvalg Ingen bemærkninger.

Råd og foreninger, København

Københavns Lærerforening v/ Jan 
Trojaborg

Henviser til skolernes egne bemærkninger.

Brug Folkeskolen Ingen bemærkninger til forslaget, fremhæver at 
distriktsændringer er et vigtigt redskab til at skabe 
etnisk og social fordeling. 

Skole og Forældre København Tilfredse med, at der er få ændringsforslag.


